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BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVADA DOME 
Reģ.Nr.90009115622, Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501, tālrunis +371 64522453  

fakss+371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 

Balvos 

 

ĀRKĀRTAS  SOCIĀLĀS UN VESELĪBAS APRŪPES JAUTĀJUMU 

 KOMITEJAS SĒDES PROTOKOLS 
 

2023.gada 30.oktobrī                                                                         Nr. 10 

 

Sēde sasaukta plkst. 10:00 

Sēde notiek klātienē Bērzpils ielā 1A, Balvos, LV-4501 (3.stāvā, Sēžu zālē) 

Sēdi atklāj plkst. 10:00 

 

Sēdes veids - atklāta 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Grozījumi Balvu novada domes 2022.gada 27.janvāra saistošajos noteikumos Nr. 

2/2022 “Par sociālajiem pakalpojumiem un sociālo atbalstu Balvu novadā”. 

 

Sēdi vada – Ruta Cibule 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi klātienē: Aija Mežale, Egons Salmanis 

attālināti: Marija Duļbinska, Iveta Arelkeviča, Jānis Vancāns 

 

Ieinteresētās personas: 

Balvu novada administrācijas Izpilddirektore Daina Tutiņa, domes priekšsēdētāja vietniece Sandra 

Kapteine, Balvu novada Sociālās pārvaldes sociālais darbinieks/nodaļas vadītājs Anna Laizāne, 

Balvu novada Sociālās pārvaldes juriskonsults Inita Pušpure, Balvu novada Sociālās pārvaldes 

vadītājs Viktorija Puka, Balvu novada Sociālās pārvaldes vadītāja vietnieks sociālajos jautājumos 

Ligita Zelča 

attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) Juridiskās 

nodaļas vadītāja Ilona Blūma, Juridiskās nodaļas vecākais juriskonsults Juris Annuškāns, Balvu 

novada administrācijas Izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un nekustamā īpašuma 

jautājumos Jānis Bubnovs, Balvu novada administrācijas Izpilddirektora vietnieks 

administratīvajos un finanšu jautājumos Tamāra Locāne, Sabiedrisko attiecību nodaļas Sabiedrisko 

attiecību speciāliste Agrita Luža, Juridiskā nodaļas Juriskonsults Ligija Logina, Finanšu 
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plānošanas un centralizētās grāmatvedības nodaļas vadītāja Olga Siņica, Attīstības plānošanas 

nodaļas vadītājs Aleksandrs Sņegovs, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja vietnieks Mareks 

Šubenieks, Iepirkumu nodaļas vadītāja Dace Dzērve, deputāts Aldis Bukšs, Balvu novada 

Bāriņtiesas priekšsēdētāja Diāna Astreiko, domes priekšsēdētājs Sergejs Maksimovs, Balvu 

novada Sociālās pārvaldes vadītāja vietnieks administratīvajos un saimnieciskajos jautājumos Līga 

Šustova, Kancelejas un personāla nodaļas arhivāre Sandra Pundure 

 

Nepiedalās-  

Komitejas locekļi: Svetlana Pavlovska- tiešā darba pienākumu dēļ 

 

Sāk darba kārtības jautājuma izskatīšanu. 

 

1.§ 

Grozījumi Balvu novada domes 2022.gada 27.janvāra saistošajos noteikumos Nr. 

2/2022 “Par sociālajiem pakalpojumiem un sociālo atbalstu Balvu novadā” 

 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šobrīd nepieciešams izdiskutēt saistošo noteikumu projektu, 

ko nepieciešams virzīt publiskai apspriešanai, kas arī nākamjā finanšu 

gadā ietekmēs visu mūsu kopējo dzīvi un darbu. 

Ziņo Inita Pušpure: Skaidro, ka šobrīd ir svarīgi izdiskutēt pirms nodot saistošo noteikumu 

projektu publiskai apspriešanai, tāpēc ir nepieciešams šos saistošos 

noteikumus izrunāt komitejas sēdē. Sīkāk paskaidro par plānotajiem 

grozījumiem. Skaidro, ka DI projekts beidzas šī gada decembrī. Skaidro 

par personām ar garīga rakstura traucējumiem un pakalpojumu aprūpe 

mājās, mērķgrupām, kas saņem šo pakalpojumu, par pakalpojuma 

piešķirtajām stundām, šobrīd bija noteikts, ka 1.aprūpes līmenim sniedz 

līdz 60 h kalendārajā mēnesī, 2.aprūpes līmenim 32 h, 3.aprūpes līmenim 

līdz 48 h un 4.aprūpes līmenim līdz 100 h, DI projekta ietvaros šo 

pakapojumu saņem 5 personas- 4 personām līdz 100 h bija noteikts un 1 

personai līdz 80 h noteikts, par pakalpojuma saņemšanas maksu, par 

pakalpojuma maksas noteikšanu pēc MK noteikumiem, visdārgāko grozu 

šobrīd, ņemot vērā to, ka DI projekts būs noslēdzies un maksas netiks 

kompensētas, tad piedāvājums šobrīd izlīdzināt un samazināt šo 

pakalpojuma saņemšanas stundas, lai tas būtu aptuveni vienāds, sīkāk par 

pakalpojuma saņemšanas personu līdzmaksājumiem, ka tiek vērtēta šo 

personu ar garīga rakstura traucējumiem maksātspēja. Šobrīd viens no 

jautājumiem, ko no savas puses piedāvā samazināt šīs stundas, lai 

izlīdzinātos visās mērķgrupās šīs stundas. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Jautā, kā ietekmēs pakalpojuma saņēmēja grozu , ka tiks samazinātas šīs 

stundas. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Atbild uz jautājumu un skaidro, ka tiks atstāts tas pats, ka pakalpojuma 

saņēmējs varēs izvēlēties visus šos pakalpojumus, būs pieejams tas pats 

aprūpētājs, tikai tiks samazinātas stundas. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Skaidro, ka šiem klientiem ir arī asistenta pakalpojums. Ka saskaitot 

visus grozus kopā daudz ļoti neko neizteiks, jo daudzi pakalpojumi tik un 

tā tiks saņemti no valsts. 
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Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Lūdz nodefinēt 1 cilvēka pakalpojuma saņemšanas grozu, lai vieglāk to 

varētu saprast. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Skaidro, ka gan bērni, gan pieaugušie no valsts asistentu saņem, ja 

apmeklē skolu un šīs pieaugušās personas ir iesaistītas darbā, tiks veidota 

anketa, kas būs jāaizpilda, kurā būs jānorāda cik stundas uz kurieni ir 

nepieciešamas, ka tās stundas nedrīkst pārklāties. Uzskata, ka stundu 

apjoms gan no valsts, gan no pašvaldības ir pietiekamā apmērā. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Vēlas precizēt vai runa iet par pieaugušajiem, vai bērniem. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Skaidro, ka iepriekš skaidroja par pilngadīgām personām ar garīga 

rakstura traucējumiem. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Vēlas precizēt par cilvēkiem, kuri saņēma šo pakalpojumu, ja tas atbalsts 

tiks samazināts, kā tas ietekmēs viņu ģimenes un kāpēc iepriekš tika 

piešķirtas tik daudz stundu. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro, ka nav pārliecības, ka visas 

piešķirtās stundas tika izmantotas. Šobrīd mērķis bija izlīdzināt finanšu 

attieksmi visam pakalpojumu grozam. Vai 4.aprūpes līmenim atstājam 

100 h vai samazinam, tāds bija aī tas mērķis. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka šo sarunu varēja arī prognozēt pirms DI projekta izveides, ka 

šis pakalpojums tika dots uz noteiktu laiku. Skaidro, ka uzdevums ir 

saprast, kāds pakalpojums ir visnepieciešamākais no šī projekta un no kā 

varētu atteities un kas būtu vissvarīgākais ko atstāt. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka persona ar garīga rakstura traucējumiem saņem asistenta 

pakalpojumus no valsts finansējuma cik stundas mēnesī. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Skaidro, ka to nosaka individuāli vērtējot. 

Izsaka viedokli Anna 

Laizāne: 

Sīkāk paskaidro un norāda, ka tās var būt līdz 100 h mēnesī, bet tas tiek 

individuāli vērtēts. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka šīs stundas apmaksā valsts un nākošais par ko tiek diskutēts 

ir šis pakalpojums aprūpe mājās un šī pakalpojuma saņemšanas stundu 

skaitu. Skaidro, ka šobrīd bija līdz 100 h un šobrīd tiek piedāvāts 

apspriest variantu maksimums līdz 40 h. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Skaidro, ka šis stundu skaits atkarīgs no tā, kā tiek noteikts aprūpes 

līmenis. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Jautā par cilvēkiem ar garīga rakstura traucējumiem, ka tie kā alternatīvu 

varētu apmeklēt dienas centrus, kas ir izveidoti Rugājos, Viļakā un 

Balvos, vai projekta ietvaros izveidoto vietu skaits atbilst tam, ka to 

varētu apmeklēt visi, kas pieteiktos, vai tomēr tur ir kaut kādas rindas. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Skaidro, ka šobrīd ir izveidoti dienas centri Balvos ar 20 vietām, 

Benislavā - 8, Viļakā - 8, ka šie centri nav nekad visi piepildīti. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Jautā, cik svarīgi šobrīd izvērtēt šos cilvēkus, kam šis pakalpojums ir 

nepieciešams. Paziņo to, ka tikko Balvu novada iedzīvotājai piedzima 

trīnīši. 
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Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Sīkāk paskaidro, ka pēc projekta noteikumiem pakalpojumu var saņemt 

personas ar garīga rakstura traucējumiem un to izvērtēšana nav 

nepieciešama. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Sīkāk paskaidro par pakalpojuma saņemšanu. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro, ka šobrīd redzot to, ka šis pakalpojums ir nepieciešams, 

ka tam noteikti ir jābūt. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Skaidro, ka pagājušajā komitejā prezentēja to, ka visu laiku bija viens no 

novadiem, kas pretendēja uz papildus izvērtēšanu, kam notika trīs kārtas 

un tikko redzēja, ka parādās jauni klienti, tie uzreiz tika iekļauti rindā un 

tiem tika veikta izvērtēšana, lai varētu saņemt šo pakalpojumu. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Jautā, vai runa iet par Balvu novadā deklarētājiem iedzīvotājiem, vai ir 

tāda iespēja saņemt šo pakalpojumu citā novadā dzīvojošajiem. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro, ka arī šobrīd ļoti ilgstoši tiek 

īstenots grupu dzīvokļa pakalpojums un dienas centra pakalpojums. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka par šo jautājumu būtība ir izklāstīta un komitejas locekļi to ir 

izpratuši un šobrīd, ja nav būtisku iebildumu, vai ierosinājumu to pieņem 

zināšanai un akceptē to, ka šis jautājums tiks virzīts publiskai 

apspriešanai. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Sīkāk paskaidro par aprūpes pakalpojumu bērniem. Šobrīd vēlas 

grozījumos precizēt šī pakalpojuma nosacījumus un kārtību, lai 

pakalpojuma pieprasītājam būtu skaidri saprotams, kādus kritērijus 

pašvaldība vērtēs. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā, vai tas viss ir pašvaldības finansējums. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Skaidro, ka tas ir noteikts invaliditātes likumā, ka tas bērniem tiek 

finansēts no pašvaldības finansējuma. Šobrīd piedāvājums ir piešķirt šo 

pakalpojumu bērniem no 2-18 gadiem, kuriem ir noteikta īpaša kopšanas 

vajadzība un sīkāk par to paskaidro, ka pakalpojums tiks piešķirts pēc 

veikta individuāla izvērtējuma, kā arī precizēts, kādi tieši dokumenti ir 

iesniedzami un noteikti kritēriji, pēc kuriem piešķirs šo pakalpojumu. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Jautā par stundu gradāciju pirms šī projekta. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka iepriekš šis pakalpojums tika finansēts no DI projekta un 

tagad tas tiks segts no pašvaldības. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Lūdz vēlreiz precizēt un paskaidrot kritērijus. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Sīkāk paskaidro par kritērijiem. 

Izsaka viedokli Egons 

Salmanis: 

Skaidro, ka īsti nesaprot to, vai atbalsta to priekšlikumu par to, ka tiks 

atbalstīts no 2 gadi. 
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Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Skaidro, ka grozījumos jau ir atrunāts, ka pakalpojums tiks atbalstīts 

vecumā no 2 gadiem. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Sīkāk paskaidro par sociālās rehabilitācijas centru bērniem un 

pakalpojumiem fizioterapijai bērniem un to skaitu. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā, vai līdz šim šis pakalpojums bija neierobežotā daudzumā, jo tika 

kompensēts no DI projekta. 

Izsaka viedokli Inita 

Pušpure: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā, vai šis pakalpojums jāapmaksā pašvaldībai vai arī var pieprasīt 

kaut kādu līdzmaksājumu. Jautā, vai šo priekšlikumu var iesniegt arī 

publiskās apspriešanas laikā. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Skaidro, ka vēl priekšlikums būtu, ka var 10 reizes būt, kas tiek 

apmaksātas no pašvaldības un tālāk tad šo pakalpojumu var saņemt ar 

līdzmaksājumu. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Jautā par pakalpojuma sniegšanu un intensitāti projekta ietvaros. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Skaidro, ka būtu labi, ka varētu atrunāt, ka ir noteikts skaits pakalpojuma 

saņemšanai bez līdzmaksājuma un pēc tad tad pārējās reizes ir noteiktas 

ar līdzmaksājumu. 

Izsaka priekšlikumu 

Ruta Cibule: 

Aicina apstiprināt iesniegto priekšlikumu - saistošo noteikumu 67.punktā 

aizstāt skaitli "20" ar skaitli "10", par ko komitejas locekļi nobalso ar 5 

(Iveta Arelkeviča, Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija Mežale, Egons 

Salmanis) balsīm par, pret - nav, atturas - nav. Nepiedalās balsojumā Jānis 

Vancāns - atstāja sēdi. Priekšlikums tiek atbalstīts. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Sīkāk paskaidro par skaitļiem un finansējumu kopumā, par aptuvenajiem 

aprēķiniem. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā par dinamiku, par līdzekļu pietiekamību. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Jautā, ja netiek finansēts caur projektu mīkstās aktivitātēs vai ir bijusi 

tikšanās ar speciālistu, ka turpina nodrošināt šo pakalpojumu, bet to 

apmaksā pašas ģimenes. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Jautā, cik būs šie mīkstie pakalpojumi, kas netiks apmaksāti. 

Izsaka priekšlikumu 

Marija Duļbinska: 

Jautā, vai pēc jaunā gada grupu dzīvokļa iemītnieki maksās komunālos 

pakalpojumus, vai dienas centrā arī plānots kaut kāds līdzfinansējums. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Daina 

Tutiņa: 

Sīkāk paskaidro par pusdienām un to maksu, ka būtu kaut kas jāpadomā, 

lai tā cena būtu lētāka par pusdienām. 
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Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Sīkāk paskaidro par nelielo ietaupījumu. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Marija 

Duļbinska: 

Jautā par bērnu dienas centru, kas tiek domāts pēc jaunā gada, vai paliks 

šis pakalpojums. 

Izsaka viedokli 

Viktorija Puka: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka priekšlikumu 

Ruta Cibule: 

Aicina šo sniegto informāciju ar pieņemtajiem priekšlikumiem pieņemt 

zināšanai un tiek sniegts atzinums virzīt saistošo noteikumu projektu 

publiskai apspriešanai. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

5 (Iveta Arelkeviča, Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Aija 

Mežale, Egons Salmanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

Informācija par grozījumiem Balvu novada domes 

2022.gada 27.janvāra saistošajos noteikumos Nr. 2/2022 

“Par sociālajiem pakalpojumiem un sociālo atbalstu Balvu 

novadā” tiek pieņemta zināšanai ar pieņemtajiem 

priekšlikumiem un tiek sniegts atzinums virzīt tos publiskai 

apspriešanai. 

 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 11:20 

 

Sēdi vadīja – 

Komitejas sēdes vadītāja                                                                                                 Ruta Cibule 

Sēdi protokolēja –  

sēžu protokolu vadītāja                     Jūlija Korlaša 

 


